
 

 

Assemblees “Gent del Barri”, Ajuntament de Llavaneres 
 

Aquest mes d’octubre s’ha posat en marxa una nova edició del projecte de participació 

ciutadana ‘Gent del Barri', que es va estrenar al novembre de 2019. 

 

Objectius de les sessions: 

⚫ Estrènyer el contacte de l’Ajuntament amb la gent del poble.  

⚫ Connectar amb els problemes, les dificultats i les oportunitats amb què el 

veïnat es troba en el dia a dia. 
 

Divendres 04/11/2021, Montalt, Catà, Grup Betlem 

 

Ordre del dia: 

19:00h  Aterratge tècnic 

19:05h  Benvinguda  

19:20h  Coneixença i introducció 

19:30h  Debat per blocs temàtics 

20:45h  Valoració de la sessió 

20:55h  Cloenda i comiat 

 

Assistència: 
 

Per part de l’Ajuntament: 

⚫ Nani Mora i Buch. Alcalde. Urbanisme i Governació. 

⚫ Gerard Viladomat. Participació ciutadana, comunicació, transparència, OAC i 

Protocol 

⚫ Maria José Cano. Educació i Esports 

⚫ Raquel Begines. Tècnica de la regidoria de Participació Ciutadana, 

Transparència i Comunicació 

⚫ Dimas Graupera. Caporal en Cap de la Policia Local 

 

Per a futures comunicacions, el contacte del regidor del barri, Maria José Cano, és 

canocmj@ajllavaneres.cat 
 

Per part del veïnat: 

⚫ 10 persones: 5 veïns, 5 veïnes de Travessera dels Eucaliptus, carrer de la 

Ferradura, la Marinada, entre d’altres. 
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Preguntes i respostes 

A continuació es presenten les preguntes formulades prèviament o durant la sessió (en 

cursiva). Entre parèntesi s’indica el nom de la persona que va formular la pregunta i, a 

sota, la resposta de l’Ajuntament, segons grans temàtiques:  

 

Obres i serveis 

 

Obres de clavegueram: dates, plànols i afectació al veïnat (Núria Ferreres) 

Explicació sobre les obres del clavegueram: dates, plànols, com afectarà els veïns, què 

passa amb els claveguerams que passen per patis de veïns, circulació, etc.? 

 

Resposta:  Obres i serveis: El projecte afecta els carrers Catà, Joaquim Vives, 

Maresme, Travessera de Joaquim Vives, Ferradura i de la Unió. L’obra 

consisteix en la renovació de la xarxa de clavegueram existent, així com 

la reurbanització dels espais afectats per les noves canalitzacions i la 

introducció de la xarxa de pluvials en la zona afectada. Aquesta  

remodelació  consisteix  en  la  substitució  de  totes  les  escomeses  dels  

claveguerons  particulars  a  la  xarxa  de residuals municipal, així com 

l’execució dels col·lectors necessaris per recollir totes les escomeses 

existents. S’executarà una nova xarxa de drenatge superficial  i una xarxa 

de pluvials,  que es connectarà a la xarxa de pluvials existent als vials 

perimetrals. Adjuntem plànols de l’actuació. El clavegueram que passa 

per una propietat privada quedarà sense efecte, s’anul·la. Es modifiquen 

els pendents per poder-ho passar al carrer. 

Mobilitat: Com sempre, es treballarà per minimitzar les molèsties als veïns 

en la mesura de les possibilitats. La direcció d'obra vetllarà per reduir les 

molèsties i donarà pas alternatiu a mida que es vagin efectuant els 

treballs. No hi ha previst modificacions en la circulació, després de les 

obres els carrers quedaran com ara. 
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Projecte de millora del clavegueram (I) 
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Projecte de millora del clavegueram (II) 
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Sanitat 

 

Normativa tinença responsable d’animals i presència de gats al barri (Núria 

Ferreres) 

Normativa tinença responsable d'animals. Presència de gats al barri, que entren i orinen 

i defequen a patis de veïns. Està previst crear una colònia felina aquí? Els veïns podem 

opinar? Quin paper té l'Ajuntament i quin ADALL? 

Resposta:  Segons la informació de què disposem només hi ha 4 gats, i estan tots 

esterilitzats. Des de la Regidoria informen que una veïna es va quedar un 

dels animals. A la resta, els posa pinso al seu pati. Són gats molt tranquils 

i mansos, i els altres veïns no tenen cap queixa, segons informa l’Adall. 

Adall és l’entitat que gestiona les colònies de gats ferals, els alimenta, els 

captura per esterilitzar i els torna a la colònia (mètode CER).També pot 

aconsellar en casos d'alguna problemàtica relacionada amb gats. 

L'Ajuntament es fa càrrec de les esterilitzacions per part d'un veterinari. 

Si la veïna ho considera necessari, podem avisar l’Adall perquè ho valori 

i faci arribar algun consell. 

 

Augment de rates al barri (Núria Ferreres) 

Des de fa mesos ha augmentat la presència de rates al barri. Des de l'Ajuntament es fa 

algun tipus de tractament o possibles solucions? 

 

Resposta:  L'Ajuntament té una empresa contractada per fer control de plagues. Es 

fa un tractament de desratització cada dos mesos en clavegueres i 

embornals, i la zona del grup Betlem hi està inclosa. A més, també fan 

actuacions quan els avisem en casos d'incidències. 

 

Núria Ferreres: Tot i això n’hi segueixen havent, se’n veuen moltes, arreu del poble. Amb 

el sistema porta a porta, jo crec que serà un problema. 

 

Alcalde Mora: Quan es faci el porta a porta us donarem un cubell que quedarà tancat. 

 

 

Alcaldia i comunicació 

 

Possible cas de corrupció a l’Ajuntament (Núria Ferreres) 

Explicacions per part de l'Ajuntament (persona pertinent) sobre la notícia de possible 

corrupció al nostre Ajuntament. Com a veïns volem estar informats. 

 

Resposta:  A Antifrau estan investigant dues denúncies presentades contra regidors 

de l’Ajuntament. La primera és per incompatibilitat i és arxivada d'ofici; 

però arrel d’aquesta denúncia, Antifrau detecta que en els plens, durant 

el mandat anterior, les assignacions eren diferents segons el càrrec de 

l’electe i decideix investigar-ho (en aquell moment es cobrava per 

assistència als plens). De moment el principal afectat és l’alcalde, però és 

possible que també acabi afectant els portaveus dels diferents grups 

municipals, que han seguit tenint una assignació diferent que la resta dels 

regidors. 

 Recentment s’ha rebut un notificació en la qual es requereix a l’alcalde 

que pagui les diferències del que va cobrar respecte el que cobraven la 
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resta de regidors en el període 2015-19. Aquesta documentació s’està 

estudiant i l’alcalde emprendrà les accions que cregui per defensar-se, ja 

que aquestes quantitats diferents es van aprovar en un acord de ple en 

el qual tots els grups polítics es van posicionar i la proposta va tenir 

l’aprovació del Secretari municipal (màxim òrgan jurídic de l’Ajuntament).  

 

Quan es tinguin més novetats sobre aquest tema us anirem informant. 

D’altra banda, també oferirem una audiència pública abans de final d’any, 

s’està buscant espai per a intentar-la fer presencial.  

La segona denúncia és en relació a empreses de regidors o de familiars 

de regidors que treballen per l'Ajuntament. En tots dos casos, ja s’ha fet 

arribar tota la informació a Antifrau, que ho està analitzant. El govern 

municipal vol aclarir que: mai cap regidor ha contractat familiars directes, 

en tot cas ho han fet altres àrees. També es vol deixar constància que els 

imports sempre van ser imports que no requerien cap tipus de concurs 

públic, sempre inferiors per tant als 15.000 euros. En tot cas, en cas que 

sí que passin per Junta i que afecti algun regidor, aquest intenta sortir del 

debat -sempre que hi hagi quòrum-, per no intervenir-hi ja que hi podria 

tenir implicacions personals. 

 

Regidora Cano: Al gener de 2021 ens va arribar una versemblança 

(declaració de béns immobles i declaracions jurades). Després de la 

versemblança ha arribat una investigació que, en el meu cas, investiga 

els contractes al meu marit. El meu marit és pintor, i el 2016 guanya una 

licitació i treballa per l’Ajuntament (el 2016 jo no era regidora, no estava 

a l’Ajuntament). El 2019 jo entro a l’Ajuntament, i ell hi treballa (ell i altres 

pintors). El 2020, quan se m’avisa que hi haurà una denúncia anònima, 

el meu marit para de treballar a l’Ajuntament. El que em demana antifrau 

és del 2015 al 2019 les factures que va fer el meu marit amb l’Ajuntament. 

Cal destacar que en cap cas la contractació a aquests familiars no va 

venir dels seus familiars a l’Ajuntament sinó que són contractacions que 

fan altres membres del govern, en aquest cas el regidor de Manteniment 

i Serveis que és qui contracta els pintors.  

   

 Alcalde Mora: Simplement comentar que en el cas de la Maria José el 

2016 es va demanar als pintors del poble que fessin preu, i va guanyar 

l’empresa del seu marit perquè era l’opció més econòmica, però que 

evidentment podria haver guanyat qualsevol altre. Amb els pintors, igual 

que amb paleta, fuster, serraller, hi ha hagut la inèrcia d’anar treballant 

amb ells durant aquests anys perquè feien bons preus, però sempre amb 

coses petites. Per coses més grans sempre s’han demanat tres ofertes 

de pressupost, perquè imports de més de 15.000 euros s’ha de fer, i s’ha 

adjudicat als més econòmics. 

Antifrau ha investigat a tres empreses arran de la denúncia (si no hi ha 

denúncia no investiguen), el cas de la Maria José, Pastisseria Llavaneres, 

Sala Graupera i Sala Dalmau. L’Ajuntament ha aportat tota la 

documentació, i la investigació es va tancar. Al cap de dos mesos la van 

tornar a obrir i ens van demanar aquesta qüestió de les assignacions 

meves com a alcalde. El 2020 antifrau va comunicar que les assignacions 

havien de ser iguals per a tots els regidors i en conseqüència s’han igualat 

les assignacions per a tothom, respecte a mi i també a la resta de 
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portaveus dels grups municipals. Ara farem les al·legacions, que tenim 

deu dies, i després ens defensarem (totes les quantitats de les 

assignacions són públiques al web de transparència i estaven aprovades 

pel ple). En cap cas jo no he cobrat res més del que és públic, però 

segons ells el que no podia era cobrar més que els altres. Si finalment és 

així doncs em tocarà tornar els diners que segons ells he cobrat de més. 

Jo cobrava 1.800 euros al mes i la resta de regidors en cobraven 850 els 

de govern i 300 els de l’oposició. 

 

Medi Ambient 

 

Neteja del carrer (Núria Ferreres) 

Després de l'anterior reunió és cert que es va augmentar la neteja al carrer, però a poc 

a poc s'ha tornat a deixar de banda. Motiu? Per què el camió que neteja els carrers 

encara no ha passat mai? Només passa (de tant en tant) el que escombra el carrer. 

 

Resposta:  No s'ha donat cap indicació per reduir la neteja dels carrers al grup 

Betlem, al contrari. En aquests moments només disposem d'una màquina 

d'escombrar per tot el municipi, amb la qual cosa ens veiem obligats a 

organitzar el servei amb el màxim de d'eficiència possible. Al carrer de la 

Ferradura, amb cotxes sempre aparcats ocupant part de la vorera, la 

dificultat perquè hi passi el vehicle és enorme. És per aquest motiu que 

no hi accedeix; però això no vol dir que no es netegi, sinó que s'ha de fer 

mitjançant el peó de l’escombradora manual.  

 

Brutícia a la zona del centre (Luis Ripollès)  

Els carrers del centre (Carrer Major, Clòsens, etc.) estan molt bruts, la brossa s’acumula, 

pixarades de gossos, fa pena... El pàrquing de terra del carrer Clòsens està en un estat 

penós. No sé quina és la solució però és una pena que el centre del poble estigui així 

 

Resposta:  D’aquí a poc es farà un nou contracte de neteja viària i recollida de brossa, 

i esperem que millori tot això, que es netegi més a fons, ja que aquest 

nou contracte inclou més personal i maquinària nova. El tema de la 

recollida passarà a porta a porta i pels comerços també hi haurà una nova 

normativa (pel cartró, etc.).  

 

Obres al Caprabo (Luis Ripollès) 

A les obres que han fet al Caprabo han fet una paret que estèticament ho ha deixat fatal, 

amb un terrat amb canonades que surten. Des dedins de la botiga no es veu, ni des del 

carrer Major tampoc, però des de darrera sí. Hi hauria manera de dir-los que ho 

deixessin bé? 

 

Resposta:  Ho anotem i mirarem la part de darrera d’aquestes obres. 

 

Canvis a les taxes de residus (Luis Ripollès) 

Com està el tema de la taxa de residus? A mi m’han cobrat la mateixa xifra que estava 

prevista, heu aconseguit arreglar-ho?  

Resposta:  La Diputació va sempre un pas per endavant i després hem de fer 

nosaltres modificacions de les coses que fan. Després de reunir-nos amb 

ells, hem aconseguit modificar les taxes d’uns 260 usuaris. Sabem que la 

Diputació ha enviat ara el document i ja ha fet el cobrament. Ara enviaran 
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un altre document a aquestes 260 habitatges i posteriorment se us 

tornarà la diferència (en teoria trigaran 6 setmanes des de que enviïn la 

carta). 

 

Alcalde Mora: Enllaçant amb això, a l’últim ple es van aprovar les noves taxes 

d’escombraries. Per evitar més problemes com els que hi ha hagut, a 

partir d’ara es pagarà en funció de trams de m2 de l’habitatge i a partir 

dels 200 m2 en funció dels m2 de les parcel·les. A 

 https://tauler.seu.cat/pagDetall.do?idEdicte=327711&idens=819760009 

podeu trobar el document de l’ordenança. 

 

Mobilitat 

 

Circulació Travessia Turó d'en Llull (Gemma Formoso) 

M’agradaria saber si la Travessia Turó d'en Llull és d’un sentit o de dos sentits?  

 

Resposta: Actualment ho feu servir de dos sentits, però està molt mal senyalitzat, fa falta 

una senyal. Ens ho mirarem i hi posarem ordre. 

 

Sobre el pas de vianants a l’avinguda Pau Casals (proposta feta en una edició 

passada de “Gent de Barri”) 

Es va comentar amb l’anterior tècnic i no es va acabar de veure clar en el lloc proposat 

(baixar-lo a l’alçada de l’escala que ve del grup Betlem). Ho tornarem a valorar amb el 

Caporal Graupera i el nou tècnic. Els arguments van ser que suposava treure 

aparcaments i actuar a la vorera, i es va creure que ho havien altres prioritats al poble 

(especialment les voreres). 

 

 

Seguretat i Policia Local 

 

(Caporal Graupera) 

Des d’aquest setembre s’ha iniciat un projecte policial que consisteix en estar a prop del 

teixit social. Us vull escoltar, conèixer, veure, per tal de detectar les vostres sensibilitats, 

els vostres problemes, per tal de dirigir els efectius i recursos. Les portes de la Policia 

Local estan sempre obertes i sempre podeu aclarir dubtes 

 

Problemàtica de les ocupacions (Núria Ferreres) 

Una de les pors que tinc son les ocupacions. Sé que feu actuacions, però igualment 

pateixo. 

Resposta:  És una realitat que existeix a Llavaneres, i estem en contacte amb la 

fiscalia de Mataró. A Llavaneres és una problemàtica que està 

relativament controlada, però és una prioritat per a la Policia Local i 

demano als veïns que sempre que detecteu qualsevol moviment o intent 

d’ocupació aviseu a la Policia. Sabem com actuar, i la immediatesa és 

vital.  
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Valoració 
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